



QK2240592

双月刊

第34卷

总第203期



5
2022

PEKING UNIVERSITY LAW JOURNAL

- “团结”语词的欧陆公法叙事
翟 晗
- 诚信原则：个人信息保护与利用平衡的信任路径
许 可
- 特别行政区制度法律特征的宪法学再释义
莫纪宏
- 法典化与法体系的内部构成
陈景辉
- 科技治理“伦理化”的法律意涵
赵 鹏
- 论双轨法治
朱林方

北京大学 主办



万方数据

〔代表作〕

“团结”语词的欧陆公法叙事

- 从思想到制度 翟 晗 / 1125
 诚信原则:个人信息保护与利用平衡的信任路径 许 可 / 1143

〔专 论〕

- 特别行政区制度法律特征的宪法学再释义 莫纪宏 / 1163
 法典化与法体系的内部构成 陈景辉 / 1180
 科技治理“伦理化”的法律意涵 赵 鹏 / 1201
 论双轨法治
 复规范性的中国叙事 朱林方 / 1221
 ESG 的兴起与现代公司法的能动回应 朱慈蕴 吕成龙 / 1241
 送达制度的结构性转向
 从“结果型”走向“过程型” 张兴美 / 1260
 概率推理:实现审判智能决策的结构化进路 熊晓彪 / 1278
 惩罚性赔偿与刑事责任的竞合、冲突与解决 吕英杰 / 1299

〔青 年〕

- 不作为犯等价性要件的学理检视 张梓弦 / 1320
 重大误解的范式之变
 从错误论到归责论 李潇洋 / 1342
 论作为违约救济的获利交出 洪国盛 / 1363

〔视 野〕

- 国际法治对国家经济发展的塑造 张康乐 / 1381

Representative Works

- A Public Law Narrative of “Solidarity” in the Continental Context
 From Thoughts to Institutions Zhai Han / 1125
- The Principle of Good Faith:
 The Path to Balance Protection and Utilization of Personal Information Xu Ke / 1143

Articles

- Constitutional Reinterpretation of the Legal Characteristics of the Special
 Administrative Region System Mo Jihong / 1163
- Codification and the Construction of Legal System Chen Jinghui / 1180
- Legal Implications of the “Ethicalization” of Science and
 Technology Governance Zhao Peng / 1201
- On the Dual-track Rule of Law
 The Chinese Narrative of Multi-normativity Zhu Linfang / 1221
- The Rise of the ESG and the Dynamic Response of Modern
 Corporate Law Zhu Ciyun Lü Chenglong / 1241
- The Structural Shift of Service System
 From Result-oriented Model to Process-oriented Model Zhang Xingmei / 1260
- Probabilistic Reasoning: A Structured Approach for Facilitating Intelligent
 Judicial Decision Making Xiong Xiaobiao / 1278
- Resolution of Concurrence and Conflict between Punitive Damages and
 Criminal Liability Lü Yingjie / 1299

Early Stage Researchers

- Equivalence Element of Criminal Omission: Context, Function and
 Theoretical Clarification Zhang Zixian / 1320
- Paradigm Shift of Gross Misunderstanding
 From the Theory of Mistake to the Theory of Imputation Li Xiaoyang / 1342
- On Disgorgement for Breach of Contract Hong Guosheng / 1363

Perspective

- The Impact of International Law on State’s Economic Development Zhang Kangle / 1381

中外法学



万方数据

ISSN 1002-4875

CN 11-2447/D

本刊代号2—204

定价：60.00元

ISSN 1002-4875



9 771002 487229

